
 Protokół Nr XIX/08 
XIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 28 sierpnia 2008 
 

             Obrady XIX nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Jan Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 11 i rada 
jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

1. Otwarcie obrad: 

- przywitanie zebranych 

- stwierdzenie prawomocności obrad 

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku 

- przyjęcie porządku obrad 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

- informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy  

2.   Interpelacje i zapytanie radnych 

3.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

4.   Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i 

upowszechnianie aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie 

aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.    

5. Podjęcie uchwały w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób wchodzących w 

skład Rady Gminy Lichnowy oraz sołtysów. 

6.   Wolne wnioski 

7.   Zamknięcie posiedzenia. 

 

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez 

uwag protokół z poprzedniej sesji.  

 

W następnej kolejności Zastępca Wójta  Gminy Lichnowy Anna Kunkel zgłosiła do 

porządku obrad uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie wysokości opłat oraz zasad 

korzystania ze stołówek szkolnych na terenie gminy Lichnowy. Radni jednogłośnie przyjęli 

porządek obrad, który po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1.Otwarcie obrad: 

- przywitanie zebranych 

- stwierdzenie prawomocności obrad 

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku 

- przyjęcie porządku obrad 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

- informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy  

2.   Interpelacje i zapytanie radnych 

3.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
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4.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i 

upowszechnianie 4.   Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

systemowego w ramach aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie 

aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.    

5.  Podjęcie uchwały w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób wchodzących w 

skład Rady Gminy Lichnowy oraz sołtysów. 

6. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę  w sprawie wysokości opłat oraz zasad 

korzystania ze stołówek szkolnych na terenie gminy Lichnowy.  

7.   Wolne wnioski 

8.   Zamknięcie posiedzenia 

 

 

Ad 1. Informacje i komunikaty przewodniczącego rady Gminy Lichnowy. 

 

Z powodu braku informacji i komunikatów Przewodniczącego Rady Gminy przystąpiono 

do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 2. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 T. Rykała: oświadczenia majątkowe radnych umieszczone w BIP-ie mają być w części B 

zakryte, a w moim przypadku i w kilku innych są widoczne, tj. możliwe jest odczytanie ich 

przy dokładnym przyjrzeniu się. 

 

A.Zbrzeźny: woda do picia w Lisewie śmierdzi i nie nadaje się do picia. Sanepid powinien 

tego pilnować. Droga na ul. Niepodległości jest nieskończona, jest krótsza, czy tak zostanie. 

Ponadto studzienki kanalizacyjne na jezdni muszą być widoczne a nie zakryte, a tak jest w 

wielu przypadkach . 

 

 E. Kunkel: wstawić znak z nazwą ulicy na ul. Niepodległości, na nowej drodze w kierunku 

pana Chmielewicza. Dlaczego studzienki są nie oznakowane ? Jest to woda dla strażaków i 

hydrant powinien być oznakowany. Ponadto przy ulicy Braterskiej 12 jest z tyłu domu  

bałagan, trzeba tam wysłać komisję. Tak samo jest na ul. Robotniczej w kierunku tzw. 

Benedi- składowisko śmieci. Uważam, że powinna iść tam komisja i zbadać to. 

 

J. Maciuński: chodzi mi o wywóz pojemników do segregacji. Gdy dzwonię do urzędu i 

zgłaszam, to jest obiecane a nie zrobione. Dopiero,  gdy przyjeżdżam na miejsce do urzędu 

to dostaje pismo, choć miało być dawno wysłane . 

 

J.Maciuński: studzienki są nieczyszczone i trzeba by było je wyczyścić . 

 

 K. Grzesiak: co z tablicami miejscowości, tablica z nazwą miejscowości Lichnowy miała 

być przesunięta aż na początek byłego PGR Lichnowy.  
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J.Bednarek: przenieść oznaczenie miejscowości Lichnowy przed pierwsze zabudowania od 

strony wjazdu do Lichnów z kierunku Tczewa. 

 

 

Ad. 3. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

 

A. Kunkel: Rozmawiałam z informatykiem, mówiłam mu jak to zrobić. Sprawdzę to, czy 

rzeczywiście tak jest. 

 

A. Stachowiak: droga na ul. Niepodległości zostanie dokończona, wykonawca zobowiązał 

się ją dokończyć.   

Jeśli chodzi o wywóz pojemników, to podpisaliśmy nową umowę  i taka sytuacja więcej się 

nie powtórzy.  

 

A. Stachowiak: myślę, że to dopiero po dożynkach zajmiemy się czyszczeniem studzienek. 

 

A. Stachowiak: tablice z  nazwami miejscowości są już zamówione i w najbliższym czasie 

będą. 

 

Ad.4.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia realizacji projektu systemowego w ramach  

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i 

upowszechnianie 4.   Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

systemowego w ramach aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i 

upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.    

  

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XIX/193/08  z dnia 

28.08.2008 r. w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i upowszechnianie aktywnej 

integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 

pomocy społecznej. Uchwała stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 . Podjęcie uchwały w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób wchodzących 

w skład Rady Gminy Lichnowy oraz sołtysów. 

 

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XIX/194/08 z dnia 

28.08.2008 r. w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób wchodzących w skład 

Rady Gminy Lichnowy oraz sołtysów. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

Ad.6.  Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę  w sprawie wysokości opłat oraz zasad 

korzystania ze stołówek szkolnych na terenie gminy Lichnowy.  

 

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XVII/195/08 z dnia 

28.08.2008 r. w sprawie diet i zwrotu kosztów podróży dla osób wchodzących w skład 

Rady Gminy Lichnowy oraz sołtysów. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

7. Wolne Wnioski 

 

Wójt: udało nam  się zrobić drogę do Parszewa , Boręt i w Tropiszewie, tj. ok. 5 km. 

Obecnie trwa dyskusja na temat przyszłości dróg w naszym powiecie. Starostwo 

zaproponowało nam wyremontowanie dróg powiatowych na terenie naszej gminy tj. ok 13 

km w latach 2009-2010 gmina musiała by dołożyć ok.1,5 mln złoty. W związku z tym moja 

propozycja na 2009 r. to dokończenie głównych szlaków tj.: 

-1200 m z Lichnów w kierunku Dąbrowy 

- 700 m w Dąbrowie 

- 1300 m przez całe Lisewo bez poboczy i wjazdów 

- 700 m między Lisewem V a Starą Wisłą 

 - 800 m w Parszewie przez wieś 

- 1700 m z Gnojewa do Szymankowa 

 

Na 2010r. proponuję: 

- 1700 m dokończenie odcinka z Tropiszewa do krzyżówki Nowy Staw – Tczew 

-1500m odcinek Boręty – Palczewo 

- 1500m od krzyżówki na Lichnówki (w tym 900 m przykrycie bruku) 

-1500m od krzyżówki na Lichnówki I w kierunku Lichnówki II 

 

Chciałbym abyście się wypowiedzieli co do tej propozycji. 

 

J.Michalski remont dróg przyjęliśmy sobie za priorytet. 

 

H. Stoduś: dziś mamy 806 tys. zadłużenia ,mamy jeszcze 400tys.kredytu  na budowę boisko 

w Lisewie, 400 tys. na remonty dróg powiatowych, 340 tys. kanalizacja Szymankowa, a 

teraz jeszcze ok. 1,5 mln na dalsze remonty dróg powiatowych o których wójt dziś mówił. 

To będzie łącznie ok. 3,5 mln zadłużenia, będą to duże koszty obsługi kredytu. 

 

Wójt: nie będziemy obniżać stawek podatkowych, jeśli trzeba zrezygnujemy z niektórych 

inwestycji. Rozłożymy to na 2 lata . inne gminy  tak robią. 

 

H. Stoduś: możemy to zrobić, ale nie w ciągu 2 lat . ponad 3 mln kredytu to jest za dużo . 

 

J.Michalski: na dzień dzisiejszy starosta ze swoją ekipą jest najgorszy w pozyskiwaniu 

środków unijnych.  Ze starostą to różnie bywa, bo jemu nie możemy zaufać. Starosta jest 

niekompetentny i ma inne wizje. Wójtowie na dniach powiatu powinni powiedzieć ile 

środków dają na remonty dróg powiatowych. Proszę nie dziwić się skarbnikowi, bo 3,5 

mln. kredytu to jest naprawdę dużo. My jako gmina powinniśmy podjąć taką decyzję na 

końcu, po wszystkich gminach. Powinniśmy zobaczyć co zrobią inni. 

 

Wójt: możemy w to wejść lub nie , rozłożyć w czasie na dłużej. Musimy się nad tym 

zastanowić . 
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J. Bednarek : nie znam innego powiatu, który by tak ciągnął z gmin pieniądze na drogi.  

 

H. Stoduś : bierzmy kredyty jednakowo oni i my a nie tylko my . 

 

Wójt: drogi są dla ludzi najważniejsze.  

 

W. Nacel: na kredytach budujemy kanalizację w Szymankowie. Jest to słuszna koncepcja 

wójta, ale wyczuwam w tym szantaż powiatu. Proszę, aby przygotować zestawienie ile 

mamy zaciągniętego kredytu, ile jeszcze zaciągniemy do końca roku, jakie będzie 

obciążenie jeśli chodzi o odsetki. Wtedy się nad tym zastanowimy.  

 

E Kunkel: wójt nas nigdy nie zawiódł i przed szereg nie wychodzi. Drogi są najważniejsze. 

Nie zadłużajmy się dużo a dużo zróbmy. 

 

Wójt: byłem  w lipcu na Krymie, była również u nas delegacja z gminy na Ukrainie wójt i 

sekretarz. Ustaliliśmy że na sesji październikowej przedstawię projekt uchwały o 

partnerstwie. 

 

H. Stoduś : zakończyła się w czerwcu kontrola RIO. Mamy już zalecenia pokontrolne, 

musimy na nie odpowiedzieć w ciągu 30 dni. Są drobne uchybienia ale nie znaczące. 

Zakwestionowano między innymi wypłatę ryczałtowych diet dla radnych za miesiąc lipiec 

2006 r. w którym nie było żadnych posiedzeń rady czy komisji. Wójt ma spowodować, aby 

te pieniądze wpłynęły do budżetu musi to zrobić, bo przy następnej kontroli to sprawdzą. 

Wystąpimy więc do wszystkich radnych z pismami o zwrot nienależnie pobranych diet. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia 

 

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 

zamknął posiedzenie XIX sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 28.08.2008 roku. 
 
 
 
 
 
Protokołowała:        Przewodniczący Rady Gminy  

 

 

Zuchmańska Mariola                  Jan Michalski 

 

 


